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DOBRKOVSKÝ 
ZPRAVODAJ 

 

Vážení spoluobčané, 

dovolte mi v souvislosti s blížícím se koncem roku Vás co 

nejsrdečněji pozdravit a krátce pohovořit o investičních 

akcích končícího roku a také o tom, kam a jak dále směřovat 

naše úsilí, naše další investice a tím i celou naši obec. Všichni 

jsme tak nějak doufali, že po roce 2020, roce, ve kterém 

jsme museli čelit novým výzvám, přijde rok 2021, který bude 

v mnoha ohledech příznivější. Bohužel se tak nestalo, a ani 

rok 2021 nepřinesl změnu k lepšímu, ba spíše naopak. 

Situace kolem kovidu prakticky dennodenně ovlivňuje naše 

životy a rozděluje společnost, minimálně v pohledu na to, jak 

se z celé této situace vymanit. Toto těžké období nedopadá 

jenom na naše životy, ale má přímý dopad i na ekonomiku 

státu a tím i ekonomiku obce. V kontextu toho všeho jsem 

rád, že se nám podařilo v minulých obdobích naplnit všechny 

cíle, které jsme si předsevzali. Po poměrně velkých 

investičních akcích minulých let, kterými byla výstavba 

vodovodu a inženýrské sítě pro výstavbu nových rodinných 

domů, bude stále složitější financování nových investičních 

akcí. Přesto jsme optimisté a věříme, že i nadále budeme 

schopni své plány realizovat a financovat. V letošním roce 

jsme se zaměřili především na konsolidaci rozpočtu a 

investovali jsme především do oprav obecní infrastruktury, 

jako byly opravy komunikací a chodníků a dále do oprav 

obecních budov. A jaké budou další investice a kam budou 

směřovány? Krize kovidová je doprovázena i krizí 

energetickou, která tlačí ceny energií prudce nahoru, a to se 

nepříznivě promítá i do cen veškerých komodit jako jsou 

potraviny, pohonné hmoty, stavební materiály a samozřejmě 

rostou náklady na provoz obecních budov a zařízení. Proto 

se v nastávajícím období zaměříme především na způsoby, 

jak snižovat energetickou náročnost obecních budov. Řešíme 

výměnu oken a vstupních dveří v zákristii místní kaple, 

abychom zabránili promrzání. Musíme naléhavě vyřešit 

vytápění prostor obchodu a pohostinství. 

 

 

Stávající kotel na tuhá paliva již nesplňuje požadované emisní 

podmínky a je nutno ho nahradit jiným zdrojem nenáročným 

na obsluhu. Ve hře je i varianta otápění tepelným čerpadlem. 

V této souvislosti zvažujeme i možnost zateplení budovy 

kulturního domu a tím snížení nákladů na otop. Další 

možností, jak snižovat náklady za energie, je i postupná 

výměna svítidel veřejného osvětlení za ledkové zdroje. Velkým 

problémem pro obec je i stávající kanalizační síť, kde jsme 

nuceni se zabývat variantami, jak do budoucna řešit právě 

způsoby odkanalizování obce s ohledem na kvalitu 

vypouštěných vod. O podrobnějších informacích ohledně 

způsobů odkanalizování a finanční náročnosti se dočtete 

v dalším článku tohoto zpravodaje.  

Nastínil jsem Vám tu jen část problémů, kterými se budou 

muset zastupitelé potýkat, a to nejen ti stávající, ale i ti nově 

zvolení v příštím období. Všechny tyto investice budou 

realizovány s ohledem na naše finanční možnosti a možnosti 

získání financí z dotačních titulů.  

 

Velké poděkování patří všem zastupitelům, kteří svým 

pragmatickým přístupem umožnili realizovat již zmíněné 

investiční akce a popřát jim hodně sil a pracovního úsilí po 

zbytek volebního období.  

 

Rád bych také touto cestou poděkoval všem, kteří pomáhají 

s údržbou veřejných prostranství, chodníků a komunikací. 

Poděkování patří i odbornému lesnímu hospodáři Ing. Martinu 

Trčkovi za jeho spolupráci.  

 

Vážení občané, přeji Vám klidné prožití vánočních svátků 

s Vašimi nejbližšími, bohatého Ježíška a do nového roku  

pevné zdraví.      

   
Břetislav Šuranský, starosta obce Dobrkovice 
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